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ton van der giessen over recycling van melkpakken

‘We moeten omgekeerd inzamelen’

Krijgen we nu niet te veel verschillende bakken en 
afvalstromen? ‘Als gemeenten besluiten om ook een aparte 

container neer te zetten voor drankenkartons wel. Met een apart 

inzameltraject maak je het ook onnodig duur. Die pakken kunnen 

gewoon bij het kunststofafval, wij sorteren dat wel in dezelfde 

installaties die we nu al gebruiken in de branche. Dat moeten we niet 

morgen willen doen, die installaties moet wel aangepast worden. 

Maar per 1 januari kunnen we dat helemaal voor elkaar hebben.’

Al die plasticsoorten door elkaar geven toch een inferieur 
eindproduct voor hergebruik? ‘De mensen die dat zeggen 

nodig ik graag uit in onze fabriek, dan zullen ze zien hoe goed wij 

verschillende soorten plastic van elkaar kunnen scheiden. Dat van 

het materiaal uit de plasticbak alleen bermpaaltjes en fleecetruien 

gemaakt kunnen worden, is al lang achterhaald. Wij maken juist 

hoogwaardige grondstoffen voor speelgoed, tuinstoelen of nieuwe 

verpakkingen. Sterker nog, als het aan mij ligt stoppen we er ook 

drankenkartons en blik bij. In België doen ze dat al jaren en dat gaat 

prima.’

Kunnen we niet gewoon alles bij elkaar gooien en het afval 
in recyclefabrieken scheiden? ‘Daar geloof ik niet in. Je zult 

papier, glas, gft en restafvalstromen apart moeten houden. Papier, gft 

en glas moet je zo min mogelijk vervuilen met ander materiaal. Maar 

als je het makkelijker wilt maken, moet je omgekeerd inzamelen. De 

grijze kliko niet meer gebruiken voor restafval, maar voor kunststof, 

drankenkartons en blik. Dat op laten halen door de reinigingsdienst 

en de consument het restafval naar ondergrondse containers laten 

brengen. Dat stimuleert ze om zoveel mogelijk herbruikbaar materiaal 

uit het afval te vissen. Er is berekend dat je zo per huishouden 

gemiddeld 100 kilo restafval per jaar overhoudt (volgens het CBS is dat 

nu 550 kilo; red.). En 40 kilo daarvan bestaat uit luiers. Dus als daar 

ook wat aan gedaan wordt, lopen we weer ver voorop in hergebruik.’

Bent u niet bang dat de consument alles bij elkaar in de 
container mikt en het u laat uitzoeken? ‘Waarom zouden ze? 

Ik heb wel vertrouwen in de burger. We zijn met zijn allen heel goed 

in het inzamelen van papier, glas en gft. Je zult altijd mensen hebben 

die alles in één bak mikken, maar de ervaring met afvalscheiding 

heeft geleerd dat in Nederland de moraal heel hoog is. Technisch is 

het allemaal heel goed mogelijk deze stromen na te sorteren en het is 

zeker niet duurder dan de huidige methode.’

Nu moet u wachten op gemeenten. Zou het niet beter zijn 
als staatssecretaris Mansveld hier beleid van maakt? ‘Ik 

zou daar heel erg voor zijn. Eenduidigheid in beleid vereenvoudigt de 

communicatie naar de burger. Allerlei verschillende systemen helpen 

niet. Het lastige is al dat plastic inzamelen voor gemeenten verplicht 

is, maar voor drankenpakken gaat dat niet gelden. Mijn voorkeur 

heeft het als Mansveld of desnoods de Vereniging van Nederlandse 

Gemeenten uniform beleid afkondigt. Maar het is nu eenmaal zo dat 

gemeenten het zelf mogen regelen.’ 
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Meer informatie is te vinden op www.brbs.nl en in het dossier 
www.vno-ncw.nl/recycling

Staatssecretaris Mansveld wil dat ook drankenkartons 

worden ingezameld voor hergebruik. Ze heeft de 

producenten al zover gekregen dat die financieel willen 

bijdragen. Maar eigenlijk moet niet restafval in de grijze 

bak, maar recyclebaar kunststof, drankenkartons en blik, 

zegt Ton van der Giessen, voorzitter van BRBS Recycling en 

algemeen directeur van recyclebedrijf Van Werven.


